
J E G Y Z Ő K Ö N Y V

A MABÉOSZ „Visnya Sándor”  hagyományos szakosztálynak 2022.  június  11-i,  a  május  21-i  határozat-
képtelenség miatt megismételt taggyűléséről (a történteket tartalmilag összefoglaló leírás.)

A MABÉOSZ 201-es termében 11 órakor kezdett taggyűlés az e jegyzőkönyvhöz másolatban melléklet
jelenléti ívét szakosztály 12 tagja írta alá. A taggyűlésen meghívottként megjelent a Bélyegvilág szer-
kesztője, Császi Erzsébet. A 3. napirendi pont tárgyalására a MABÉOSZ honlapján az eseménynaptár-
ban közzétéve a szakosztály külső, pártoló tagjait is meghívtuk, és aki elérhetősége bejelentésével
erre lehetőséget adott, külön-mailben is meghívást küldtünk, közülük a taggyűlésen a jelenléti ívet
egyikük sem írta alá, így ezt az aláírásaik nélkül maradt második oldalt a jegyzőkönyvhöz nem tartot-
tuk szükségesnek csatolni.

A napirend tárgyalása előtt, a taggyűlést összehívő egyik vezetőségi tag, Czibula Péter 11:10 perckor
nyitotta meg a taggyűlést. Ennek során elmondta, hogy a szakosztálynak a MABÉOSZ honlapján hoz-
záférhető Szervezeti és Működési Szabályzatában (SZMSZ) foglaltak alapján, ezt a négyévente egyéb-
ként kötelezően megtartandó tisztújító taggyűlést az elnök és a tikár elhunyta miatt ezúttal vezetőség
két tagja hívta össze, a szakosztályi tisztségek megújítása és a szakosztály az elmúlt évek során bekö-
vetkezett rendkívüli körülmények miatt megakadt működésének újraindítása céljából. Mivel az első
meghirdetett időpontra három héttel korábban összehívott taggyűlés határozatképtelen volt, erről
jegyzőkönyvet vettek fel és jutattak el a MABÉOSZ titkárságára és az SZMSZ rendelkezése szerint
legalább két héttel később megtartandó megismételt taggyűlést a mai napra hívták össze, mely az
eredeti napirendek pontokban a megjelentek számára tekintet nélkül határozatképes.

A jelenelevők ezt követően egyhangú nyílt szavazással felkérték a jegyzőkönyv elkészítésére, valamint
a taggyűlés levezető elnökének Szücs Károlyt, a tisztújítás során végzendő szavazatszámlálásra és a
jegyzőkönyv hitelesítésére dr. Sebestyén Imrét és Haskó Józsefet.

Átvéve a szót, a levezető elnök az esetleges viták megelőzése és annak érdekében, hogy a tisztújítás
szabályszerű és eredményes legyen, felolvasta a szakosztály SZMSZ-ének a taggyűlés lebonyolítása
szempontjából legfontosabb előírásait, szükség szerinti rövid magyarázatokkal kiegészítve. Hangsú-
lyozta, hogy szerinte változatlanul az 2009-ben megalkotott, és azóta változatlan SZMSZ keretein
belüli célszerű maradni. Ennek jövőbeli változtatására sincs szükség, mivel ez elég általános és rugal-
mas kereteket biztosít a benne rögzített céljaink eléréséhez. Helyette sokkal inkább az érdemi műkö-
dés és tevékenység kialakítására kell fordítanunk meglevő, korlátozott energiáinkat.

A MABÉOSZ honlapján közzétett és a tagjaink részéről a MABÉOSZ-nak bejelentett e-mail címekre is
kiküldött meghívó alapján a napirend:

1. Új vezetőség megválasztása
2. A Magyar Perfin Klub tagjainak átvétele a hagyományos szakosztály újabb szakcsoportjaként
3. Határozathozatalt nem igénylő egyéb kérdések

Erőss Tamásnak Czibula Péter által is támogatott javaslatára a jelenlevők egyhangúlag megszavazták
(a napirend megvitatása alatt átmenetileg távozott, majd a tisztségviselők választását tárgyaló napi-
rendre visszatért Angyal Erzsébet kivételével), hogy az 1. és 2. napirendi pontot felcserélve tárgyaljuk,
annak érdekében, hogy a tisztújítás során a Perfin szakcsoportnak a szakosztály új tagjaivá váló jelen-
levő három tagja már szavazati joggal vehessen részt (Lente István, Lékó Lajos és Piszton Ottó).
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A napirend tárgyalása.

1. A Magyar Perfin Klub tagjainak átvétele a hagyományos szakosztály újabb szakcsoportjaként

A Magyar Perfin Klub – egyidejűleg szintén megismételt szakosztályi taggyűlést tartó – jelenlevő hat
tagja egyhangúlag megszavazta, hogy szervezetük változatlan néven, de a jelen időponttól a
MABÉOSZ Visnya Sándor hagyományos gyűjtők szakosztályának új szakcsoportjaként folytassa műkö-
dését.   Dr.  Sebestyén  Imre  kérésére  Király  Tibor  a  Magyar  Perfin  Klub  távollevő elnöke  telefonon
kihangosítva ezt tudomásul vette és hozzájárult e döntéshez, valamint kifejezte szándékát, hogy to-
vábbra is vállalja a szakcsoport vezetését.

A hagyományos szakosztály jelenlevő tagjai egyhangúlag megszavazták e csatlakozást és tudomásul
vették az új szakcsoport létrehozását. A szakosztály taglétszáma ezzel 53 főre emelkedett, amelyből
38 fő a szakosztályban szavazati joggal rendelkező MABÉOSZ tag és további 15 fő az elérhetőségét
megadó, külső, pártoló tag, akik a taggyűlésekre a szakosztály szakmai tevékenységének tárgyaló
napirendi kérdések megtárgyalásához tanácskozási joggal meghívót küldünk.

· 2. Új vezetőség megválasztása

Az SZMSZ szerint nevesített tisztségekről jelenlevők titkos szavazáson döntöttek. Ennek során felkér-
tük a szakosztálynak a Magyar Perfin Klubból átvett három új tagját, hogy a szavazástól önként tar-
tózkodjanak, mert Angyal Erzsébet kételyét fejezte ki a szavazásban való részvételük jogosságát ille-
tően. A szavazásban így 9-en vettek részt, a szavazatszámlálók által megállapított következő ered-
ménnyel (egy szavazólap érvénytelen volt, és a felkérésnek eleget téve hárman tartózkodtak a szava-
zástól):

- a szakosztály elnöke: Czibula Péter 7 érvényes szavazattal;
- titkár és az újság szerkesztője: Szücs Károly 6 illetve 9 szavazattal;
- a szakosztály küldötte a MABÉOSZ országos küldöttgyűlésére: dr. Bodor Mihály 8 szavazattal
- A szakosztály vezetőség további tagjai: a szakcsoportok mindenkori vezetői 8 szavazattal.

· 3. Határozathozatalt nem igénylő egyéb kérdések

E napirendi pont tárgyalása során – közel egy órát fordítva erre – a jelenlevők azt vitatták meg, hogy
mivel tudnak személyesen is hozzájárulni az SZMSZ első pontjából a taggyűlésen többször is idézett
fő célunkhoz: „a Szakosztály legfőbb célkitűzése a hagyományos gyűjtési mód korszerű formában
való újraélesztése.” Ugyanis a jelenlevők között egyhangú, önkritikus egyetértés volt abban, hogy a
szakosztály 2009-es megalakulása óta – a tiszteletre méltó, de hatékonynak egyáltalán nem nevezhe-
tő erőfeszítések ellenére – érdemi előrelépés nem történt. A vita során elhangzott vállalások és vé-
lemények összegzése az alábbi.

Angyal Erzsébet: a szakosztályokat megkérve (korábban egyszer már megtörtént azonos célú kezde-
ményezéshez hasonlóan) kezdeményezzük a tevékenységüket röviden bemutató és gyűjtési módju-
kat ismertető bemutató anyagok készítésére, pl. egy kiállítási keretet megtöltő terjedelemben.  Eze-
ket többször is be lehetne mutatni a MABÉOSZT termeiben, kiállítások és egyéb rendezvények alkal-
mából, vagy internetes felületeken egyaránt. Ez segítené a kezdő ifjú gyűjtők motívumgyűjtésből való
kilépését a filatélia sokféle többi ága felé, egyben segítené a szakosztályok ismertebbé tételét, akik
működésükhöz ezen keresztül újabb támogatókra is szert tehetnének. Neki úgy tűnik, hogy beleértve
az igazgatónkat is, a szövetség vezetőinek egy része, sőt sajnos sokszor még szakosztálytagok sincse-
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nek képben jelenleg a legtöbb szakosztályunk működésével és tevékenységük eredményeivel. Csatla-
kozva a javaslathoz, dr. Sebestyén Imre támogatását ajánlotta Angyal Erzsébetnek a szakosztályokkal
való ilyen kapcsolat megteremtésében. Erős Tamás szerint ezekkel a kiállításokon jelentkezni csak
akkor lenne értelme, ha más helyszíneken már tapasztaltunk erre megfelelő érdeklődést.

Czibula Péter a Bélyegvilágban való rendszeres megjelenésünk érdekében vállalja, hogy a szakosz-
tályt érintő filatéliai témákról időnként cikkeket ír, és tagjainktól azt várja, hogy csatlakozzon ehhez,
mert az, hogy mostantól rendszeresen megjelenhessünk a lapban, nem egy emberes feladat. A gyűj-
tői kapcsolatok COVID utáni újjáépítésének legfontosabb eszközének pedig az internetet látja. Az ott
folyó kommunikáció kialakítása és fenntartása egyúttal azt a lehetőséget kínálja, hogy projektjeinkbe
alkalmanként olyanokat is bevonjunk, akikkel eddig még nem alakult ki kapcsolatunk.

Piszton Ottó jelezte, hogy folytatni kívánja azt a lehetőség szerint eddig kétévente a Párkányi Strand-
és Termálfürdőben egy szezon előtti április hétvégén szervezett nemzetközi perfin-találkozókat.
Ennek a szokásos magyar, szlovák és cseh gyűjtőkön kívül legutóbb már osztrák résztvevője is volt, és
lehetőség van legközelebb több osztrák és német gyűjtő bevonására, valamint arra, hogy az 50.000
példányban megjelenő osztrák bélyeggyűjtők újsága is hírt adjon erről a rendezvényről. Szücs Károly
csatlakozott a javaslathoz azzal, hogy mivel a szálláshely ehhez is elegendő lenne egy külön szekció
keretében a hagyományos gyűjtőknek is meghirdethetnénk ezt a találkozót, megteremtve vele a két
gyűjtői terület szorosabb összekapcsolódását.

Erőss Tamás szorgalmazta, hogy szervezzünk rendszeres prezentációkat a hagyományos gyűjtésről a
székházban és az ide eljutni nem tudó, vagy nem kívánó gyűjtők bekapcsolására akár videokonferen-
ciák keretében is.  Remélhető, hogy a vezetőség, vagy esetleg a szakosztály tagjai közül lesz, aki ezek
szervezését, az előadók felkérését, az időpontok és helyszínek előkészítését vállalni tudja – mert fo-
lyamatos szervező munka nélkül ez természetesen nem megy.

Szücs Károly bemutatta egy 14 oldalas idegen nyelven – Paul Leeuw van Weenen az 1990-es években
korábban idegen nyelven megjelent, de Magyarországon emiatt eddig ismeretlen publikációja beépí-
tésével megújított – az 1871-es réznyomatos 5 krajcáros típus- és ívhely ismertetőjeleiről.  Ezt érde-
mes lenne cikké bővítve a szakosztály „A Bélyeg” újságjában digitálisan és tartalmának különös jelen-
tősége miatt kivételképp kinyomtatva is publikálni, és minden e téma iránt érdeklődő gyűjtő számára
hozzáférhetővé tenni, mert ívrekonstrukciók készítéséhez segédletként használható. A szakosztály
taglétszámát figyelembe vevő, mintegy 50-60 példányban való nyomtatás költségeire elegendő lenne
a MABÉOSZ alkalmanként rendelkezésre álló 50 eFt-os támogatása. A postázásra ez sajnos már nem
lenne elég, így az újságot továbbra is e-mailben küldenénk ki a tagjainknak, valamint az ezt kinyom-
tatva is igénylők ezt a MABÉOSZ cserenapjain vehetnék át kedden és csütörtök délutánonként, illetve
postázva akkor, ha ennek költségeit előre megtérítik. A szaklap további megjelenése változatlanul
rendszertelen lenne, ahogy ehhez alkalmanként 16-20 oldalnyi megjelentetésre érdemes anyag ösz-
szegyűlik. Filep László által szerkesztett eddigi megjelenési formája a tagokhoz e-mailben eljuttatott
virtuális újság volt. Mivel a korábbi lapszámok az IBK archívumban most is megtalálhatók, elsősorban
ezt a gyakorlatot ugyanott célszerű most is folytatni.

Czibula Péter előző hozzászólását részletesen kifejtve egy szakosztály nevével egyező című, zárt
facebook csoport létrehozását és adminként való gondozását vállalta. Ebben már nagy tapasztalattal
rendelkezik, mer több hasonló csoportot hozott létre és gondoz, melyek közül nem egynek már folya-
matosan többezres taglétszáma van. A csoport tagja lehet bármelyik szakosztály tag, valamint két cso-
porttag ajánlása és az admin jóváhagyásával minden olyan hagyományos gyűjtő, aki a csoport szabálya-
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it belépéskor elfogadja, majd annak megfelelően vesz részt benne. Ha a csoportban hasznos kommuni-
káció alakul ki és ez rendszeres is marad, akkor ezen keresztül feltehetően a MABÉOSZ és a szakosztály
taglétszáma is jelentősen bővülhet, vagy akár csak rendes tevékenységünkben aktívan részt vevő, külső
pártoló tagokkal. Mivel az ilyen csoportok fenntartása általában két-három főt igénylő feladat, Szücs
Károly ennek a csoportnak további adminként való támogatását vállalta – ebben ugyanis az Okmány-
bélyeg Baráti Kör című csoport egyik adminjaként már többéves gyakorlata van.

A csoportszabályzat kialakításának elveiről vita alakult ki, pl. Haskó József nem tartotta szükségesnek
a valós nevet tartalmazó profillal való jelentkezést, Erőss Tamás az ajánlást tartotta feleslegesnek,
Czibula Péter a csak meghívás alapján történő felvétel lehetőségét vetette fel. Végén abban állapod-
tunk meg, hogy ezen szabályok kialakítása az adminok feladata lesz, amit a szakosztály nevének hasz-
nálata miatt a szakosztály vezetőségének egyetértése figyelembe vétele is szükséges.

Bölcskey Istvánné a Magyar Bélyegek Katalógusának szerkesztője jelezte, hogy 2023-ra várható az I.
kötet megújítása, míg a II. kötet utánnyomását jelenleg nem tervezik.  Ahogy a kötetek bevezetőjé-
ben is áll, továbbra is örömmel fogadják és veszik figyelembe a katalógus javításához érkező gyűjtői
megjegyzéseket. Szücs Károly felvetette, hogy a katalógus bővülhetne egy minden magyar perfint
egyszerűsített formában bemutató kivonattal, mely a magyar perfinek mintáit és alapárait is tartal-
mazná. AZ I. kötetet ez nagyjából egy-másfél nyomdai ívvel bővítené. Lente István azonban ezt a
perfineknek egy katalógusban elvárt árazása miatt nem helyeselte. Helyette egy perfinekről szóló
monográfia megírását látta szükségesnek, elismerve, hogy ez időben rövidtávon gyakorlatilag nem
lenne megoldható.

Szücs Károly javasolta, hogy a szakosztály honlapján a tagnévsorból közzéteszi azok nevét, a lakóhe-
lye szerint helyiséget és esetleg megadott elérhetőségeit, akiktől erre – a GDPR miatt írásban – enge-
délyt kap. A jelelevők egyetértettek abban, hogy ez indokolt, és saját hozzájárulásukat ehhez előzete-
sen megadták azzal, hogy az e-mail címek, illetve esetleg telefonszámok ugyanitt való nyilvános meg-
adása csak választható, és személyes döntés kérdése.

A vita lezárását követően a szakosztály közgyűlését a levezető elnök 13:50-kor zárta le.

Budapest, 2022. június 11.

Szücs Károly
jegyzőkönyv vezető

Hitelesítők:

Haskó József s.k. dr. Sebestyén Imre s.k.

Melléklet: 1 db jelenléti ív


